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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Plats och tid
D-salen, D-skolan, kl. 18.00 - 21.22 - ajournering 19.25-19.44,19.47-
19.48, 19.53 - 19.56

Beslutande Mårthen Backman (M) Göran Bernhardsson (KD)
Bengt Björkhage (M) Ann Abrahamsson (C)
Britta Bergström (S) Tapio Helminen (M)
Dag Bergentoft (M) Malin Björgum (S)
Håkan Carlsson (S) Nikola Jovic (SD)
Katarina Berg (M) Daniel Lundgren (V)
Linus Fogel §§ 31-52, 54-64 (S) Cathrine Tholander §§ 34-64 (M)
Dagmara Mandrela (SD) Fia Nygren (S)
Patrik Renfors §§ 31-52,
54-64

(V) Tomas Stenbäck (M)

Alexander Fernberg (S) Nina Wikström-Tiala (S)
Eva Lantz (M) Klas Lundbergh (L)
Ing-Marie Wahlström (S) Ulla Hulkko (SD)
Gun Holmstens (SD) Rune Tschemernjack (S)
Robert Söderström (V) Mariela Perez (V)
Anders Berglund (M) Petra Olander §§ 31-33 (M)
Annsofie Karlsson (M)
Inge Ståhlgren (S)

Ej tjänstgörande Niclas Lindgren (KD)
ersättare och övriga Petra Olander § 34-64 (M)
deltagare Anna-Maija Alajoki (M)

Karin Paulsson (L)
Matti Koponen (M)
Elias Almqvist (KD)

Underskrifter Sekreterare ……………………………………………
Mårten Johansson

Paragrafer 31 - 64

Ordförande ……………………………………………
Mårthen Backman

Justerande ………………………………………… ........................................................
Linus Fogel Göran Bernhardsson

BEVIS

Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdatum 2023-03-29

Datum för
anslagsuppsättande 2023-04-05

Datum för
anslagsnedtagande 2023-04-27

Förvaringsplats för
protokollet Kommunstyrelseförvaltningen

Underskrift
…………………………………………
Mårten Johansson
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Sammanträdesprotokoll Blad 2

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §31 Val av justeringsledamöter 4

Kf §32 Fastställelse av föredragningslista 5

Kf §33 Allmänhetens frågestund 6

Kf §34 Information från kommunstyrelsens ordförande 7

Kf §35 Delgivningar 8

Kf §36 Avsägelse och val av ersättare i vård- och omsorgsnämnden 9

Kf §37 Avsägelse och val av ersättare i miljö- och
samhällsbyggnadsnämnden

10

Kf §38 Avsägelse och val av ersättare i gemensamma patientnämnden 11

Kf §39 Revidering av kommunrevisionens reglemente avseende antalet
revisorer

12 - 13

Kf §40 Avsägelser ordförande och vice ordförande i kommunrevisionen 14

Kf §41 Val av ordförande i kommunrevisionen med undantag 15 - 16

Kf §42 Val av vice ordförande i kommunrevisionen med undantag 17 - 18

Kf §43 Val av kommunrevisorer 19

Kf §44 Val av förtroendevalda till Sparbanksstiftelsen Sörmland 20

Kf §45 Val av ledamöter och ersättare till Oxelösunds Hamn AB 21

Kf §46 Fullmäktigeberedning med uppdrag att göra översyn av
nämndorganisationens hantering av kultur- och fritidsfrågorna –

direktiv och tidplan

22 - 23

Kf §47 Val av ledamöter till fullmäktigeberedningen med uppdrag att
göra översyn av nämndorganisationens hantering av kultur- och
fritidsfrågorna

24

Kf §48 Oxelösunds kommuns årsredovisning 2022 25 - 32

Kf §49 Revisionsberättelse och beviljande av ansvarsfrihet för
Oxelösunds kommuns verksamheter 2022

33 - 35

Kf §50 Anslag för förändring av hyror och kapitalkostnader 36 - 37

Kf §51 Justering av barn och elevpeng 2023 38 - 39

Kf §52 Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt SoL och
LSS 2022

40 - 41

Kf §53 Antagande av ny förbundsordning RAR Sörmland 42 - 43

Kf §54 Inriktning för Oxelösund kommuns trygghets- och
säkerhetsarbete 2023-2026

44 - 45

Kf §55 Kommunens styrdokument 2022 46 - 47

Kf §56 Utvärdering av målstyrning och roller, kommunen som helhet
2022

48 - 49

Kf §57 Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande om
sommarlovskort, avgiftsfritt busskort för 65+are, och om

50 - 51



Sammanträdesprotokoll Blad 3

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

prioriteringar inom miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen

Kf §58 Svar på interpellation till ordförande i vård- och
omsorgsnämnden avseende arbetsskor och arbetsmiljö

52 - 53

Kf §59 Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande
avseende tillsättning av tillförordnad äldreomsorgschef

54 - 56

Kf §60 Svar på interpellation ställd till ordförande i vård- och
omsorgsnämnden avseende kortvårdsplatser

57 - 59

Kf §61 Frågor till kommunfullmäktige 60 - 62

Kf §62 Val av ledamot till styrelse i Oxelösunds kommuns förvaltnings
AB (FÖRAB)

63

Kf §63 Motion om rätt till kostnadsfri frukost för alla elever i Oxelösunds
kommuns grundskolor.

64 - 65

Kf §64 Motion Oxelösunds kommuns kulturskola ska bli avgiftsfri 66 - 67



Sammanträdesprotokoll Blad 4

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §31 Dnr KS.2023.16

Val av justeringsledamöter

Kommunfullmäktiges beslut

Göran Bernhardsson (KD) och Linus Fogel (S) väljs att justera dagens protokoll,
den 5 april klockan 10.00 i kommunhusets foajé äger justering av protokollet rum.

Dagens sammanträde

Dag Bergentoft (M) föreslår Göran Bernhardsson (KD) att justera dagens protokoll

Linus Fogel (S) föreslår sig själv att justera dagens protokoll

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om att godkänna Göran Bernhardsson (KD) och
Linus Fogel (S) som justerare och finner att fullmäktige bifaller förslaget

______



Sammanträdesprotokoll Blad 5

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §32 Dnr KS.2023.34

Fastställelse av föredragningslista

Kommunfullmäktiges beslut

Nytt ärende om val av ledamot till Oxelösunds kommuns förvaltnings AB, tas upp
som ärende 32.

Dagens sammanträde

Förslag

Ordförande yrkar på att ett nytt ärende avseende val av ledamot till Oxelösunds
kommuns förvaltnings AB fogas till föredragningslistan som ärende 32.

Ärendet har inte funnits med i kungörelsen inför sammanträdet och ordförande
måste då i enlighet med kommunallagens 5 kapitel, § 52 inhämta fullmäktiges
enhälliga bifall för att kunna foga detta ärende till föredragningslistan.

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om det egna yrkandet och finner att fullmäktige
bifaller det enhälligt.

______



Sammanträdesprotokoll Blad 6

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §33 Dnr KS.2023.17

Allmänhetens frågestund

Dagens sammanträde

Inga frågor från allmänheten har inkommit till sammanträdet.

______



Sammanträdesprotokoll Blad 7

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §34 Dnr KS.2023.18

Information från kommunstyrelsens ordförande

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens ordförande Dag Bergentoft (M) informerar om:

· Den 8 mars besökte kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen
Oxelösunds motorbåtsklubb som utsetts till årets båtklubb av tidningen
Båtliv och för att uppmärksamma att båtklubben fyllt 100 år

· Den 21:e mars genomförde kommunstyrelsens ordförande och SSAB:s VD
och koncernchef Martin Lindqvist ett möte och där man talade om
samverkan mellan SSAB och kommunen.

· Oxelösund kommer att vara värdkommun för Svenska industrikommuner
2023. Svenska Industrikommuner är ett nätverk som består av ca 25
kommuner och som arbetar för att visa på sambandet mellan utvecklingen i
samhället och betydelsen av framgångsrik industri.

______



Sammanträdesprotokoll Blad 8

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §35 Dnr KS.2023.14

Delgivningar

Kommunfullmäktiges beslut

Delgivningarna läggs till handlingarna

Beslutsunderlag
Missiv förstudie av barnperspektivet i beslutsfattandet
Rapport förstudie barnperspektivet
Missiv Granskning orosanmälningar i socialtjänsten
Granskning av arbetet med orosanmälningar inom socialtjänsten
Beslut från kommunstyrelsen i Nyköping avseende avtal om samverkan i gemensam
överförmyndarnämnd
Protokollsutdrag från Regionfullmäktige - Valärenden 14 februari 2023
Protokollsutdrag 2023-03-03 § 9-23 - Regionala utvecklingsnämndens val

______



Sammanträdesprotokoll Blad 9

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §36 Dnr KS.2022.124

Avsägelse och val av ersättare i vård- och omsorgsnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Malin Nordström (V) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i vård- och
omsorgsnämnden

Viktor Johnsson (V) väljs till ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden

Beslutsunderlag
Malin Nordström (V) begäran om att bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i
vård- och omsorgsnämnden.
Vänsterpartiets nominering av Viktor Johnsson (V)

______

Beslut till:
Viktor Johnsson (V) (för kännedom)
Malin Nordström (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)



Sammanträdesprotokoll Blad 10

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §37 Dnr KS.2022.124

Avsägelse och val av ersättare i miljö- och
samhällsbyggnadsnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Gert Bennevall (KD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i miljö- och
samhällsbyggnadsnämnden

Jessica Mezan (KD) väljs till ny ersättare i miljö- och samhällsbyggnadsnämnden

Beslutsunderlag
Gert Bennevall (KD) begäran att bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare av
miljö- och samhällsbyggnadsnämnden
Kristdemokraternas nominering av Jessica Mezan (KD)

______

Beslut till:
Gert Bennevall (för kännedom)
Jessica Mezan (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)



Sammanträdesprotokoll Blad 11

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §38 Dnr KS.2022.124

Avsägelse och val av ersättare i gemensamma patientnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Emelie Vestman (KD) entledigas från sitt uppdrag som ersättare av gemensamma
patientnämnden

Niclas Lindgren (KD) väljs till ny ersättare av gemensamma patientnämnden

Beslutsunderlag
Emelie Vestman (KD) begäran att bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare av
gemensamma patientnämnden
Kristdemokraternas nominering av Niclas Lindgren (KD)

______

Beslut till:
Emelie Vestman (för kännedom)
Niclas Lindgren (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)
Region Sörmland (för kännedom)



Sammanträdesprotokoll Blad 12

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §39 Dnr KS.2023.58

Revidering av kommunrevisionens reglemente avseende antalet
revisorer

Kommunfullmäktiges beslut

1. § 1 i kommunrevisionens reglemente ska lyda:

Kommunen har minst fem revisorer, vilka väljs för samma mandatperioder som för

styrelse och nämnder.

2. Uppdra åt kommunrevisionen att i sin arbetsordning förtydliga hur arbetet i revisionen
ska bedrivas när inte alla revisorer deltar i den samlade revisionen av
kommunkoncernen.

Sammanfattning

I mindre kommuner är det vanligt att en och samma förtroendevald politiker uppträder i flera
olika roller inom både ett varierande antal nämnder och parallellt i kommunala bolag.
Släktskapsrelationer är inte heller helt ovanliga mellan förtroendevalda på olika positioner
inom kommunkoncernens olika organ. Lagstiftningen har ett inbyggt system för att förhindra
att intressekonflikter uppstår på grund av dessa förhållanden, det kallas för valbarhetshinder
och jäv och är tydligt reglerat i kommunallagen.

Särskilt kommunrevisionens oberoende är viktigt att värna och är en grundprincip enligt god
redovisningssed. Det gäller att agera säkert för att särskilt värna revisionsinstitutet.

Kommunallagen föreskriver i kapitel 12 kap. 5 § att vid en samlad revision ska minst fem
revisorer väljas och dessa revisorer måste då kunna granska hela kommunkoncernen.
Ibland kan det dock uppstå situationer då den som är vald eller någon närstående till den
som är vald till kommunrevisionen är eller har varit redovisningsskyldig gentemot
kommunen och då inträder ett valbarhetshinder enligt kapitel 4. 4 § i kommunallagen.
Revisorn blir då automatiskt entledigad från sitt uppdrag och måste i så fall väljas om med
undantag för granskning av de delar av koncernen som orsak till valbarhetshindret. För att
då kunna uppfylla lagkravet i kapitel 12 kap. 5 § om att en samlad revision av hela
kommunkoncernen måste bestå av minst fem revisorer behöver fullmäktige välja en eller
flera revisorer för att uppnå minimiantalet.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 72
Tjänsteskrivelse Revidering av kommunrevisionens reglemente avseende antalet revisorer
och uppdra åt kommunrevisionen att revidera sin arbetsordning
Förslag till reglemente för kommunrevisionen



Sammanträdesprotokoll Blad 13

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

1. § 1 i kommunrevisionens reglemente ska lyda:

Kommunen har minst fem revisorer, vilka väljs för samma mandatperioder som för

styrelse och nämnder.

2. Uppdra åt kommunrevisionen att i sin arbetsordning förtydliga hur arbetet i revisionen ska
bedrivas när inte alla revisorer deltar i den samlade revisionen av kommunkoncernen.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Kommunrevisionen (för åtgärd)
Kansliet (för åtgärd)



Sammanträdesprotokoll Blad 14

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §40 Dnr KS.2022.124

Avsägelser ordförande och vice ordförande i kommunrevisionen

Kommunfullmäktiges beslut

Benita Vikström (S) entledigas från sitt uppdrag som ordförande i
kommunrevisionen

Håkan Lindqvist (M) entledigas från sitt uppdrag som vice ordförande i
kommunrevisionen

Beslutsunderlag

Benita Vikström (S) begäran att bli entledigad från sitt uppdrag som ordförande i
kommunrevisionen.
Håkan Lindqvists (M) begäran att bli entledigad från sitt uppdrag som vice
ordförande i kommunrevisionen.

Dagens sammanträde

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om man kan entlediga Benita Vikström (S) och Håkan
Lindqvist (M) från sina uppdrag och finner att fullmäktige bifaller propositionen.

______

Beslut till:
Benita Vikström (för kännedom)
Håkan Lindqvist (för kännedom)



Sammanträdesprotokoll Blad 15

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §41 Dnr KS.2022.124

Val av ordförande i kommunrevisionen med undantag

Kommunfullmäktiges beslut

Benita Vikström (S) väljs till ordförande i kommunrevisionen med undantag för
granskning av Oxelösunds kommuns förvaltnings AB (Förab), Kustbostäder i
Oxelösund AB och Oxelö Energi AB

Sammanfattning

Vid val av kommunrevisor är det grundläggande att revisorn ska stå fri från
den/dem som ska granskas och inte själv ha ett ansvar i verksamheten
(redovisningsskyldighet). I vissa situationer kan fullmäktige välja en revisor med
undantag. Begreppet "undantag" har utvecklats genom praxis och innebär att
fullmäktige väljer en person till revisor, men samtidigt tar hänsyn till att det finns en
redovisningsskyldighet med i bilden som till någon del måste begränsa
revisorsuppdraget.

Ett val med ett sådant undantag kan vara aktuellt om den som föreslås väljas till
revisor till exempel i sin egen anställning är redovisningsskyldig till kommunen eller
har en närstående (make, sambo, föräldrar, barn, syskon eller annan närstående)
som är redovisningsskyldig (som ledamot, ersättare eller tjänsteman). I sådana fall
kan revisorn väljas med undantag för granskning av den verksamhet där
redovisningsskyldigheten finns.

Den 8 februari 2023 utsåg kommunfullmäktige Benita Vikström (S) till ordförande i
kommunrevisionen för perioden 2023-2026. Benita Vikström har suttit som
styrelseordförande i Kustbostäder i Oxelösund AB och Oxelö Energi AB under förra
mandatperioden och fram till dagens sammanträde i kommunfullmäktige då nya
styrelser valts till respektive bolag. Benita Vikström är därmed att anse som
redovisningsskyldig gentemot kommunen via sina uppdrag i Kustbostäder och
Oxelö Energi och kan därmed inte granska dessa bolag tills dess att ansvaret
avslutas för innevarande räkenskapsår. Därför väljs Benita Vikström genom detta
beslut med undantag för granskning av Kustbostäder i Oxelösund AB och Oxelö
Energi AB. Undantaget gäller även Oxelösunds kommuns förvaltnings AB (Förab)
då det som moderbolag i mycket hög grad påverkas av dotterbolagens
verksamhet.

Beslutsunderlag
Kommunfullmäktiges förslag till beslut Kfvu § 11 2023-03-29



Sammanträdesprotokoll Blad 16

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Dagens sammanträde

Valutskottets förslag till beslut

Ordförande Benita Vikström (S) väljs med undantag för granskning av Oxelösunds
kommuns förvaltnings AB, Kustbostäder i Oxelösund AB och Oxelö Energi AB

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om valutskottets förslag till beslut och finner att
fullmäktige beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Kansliet (för åtgärd)
Benita Vikström (för kännedom)
Kommunrevisionen (för kännedom)
Ernst & Young (för kännedom)



Sammanträdesprotokoll Blad 17

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §42 Dnr KS.2022.124

Val av vice ordförande i kommunrevisionen med undantag

Kommunfullmäktiges beslut

Håkan Lindqvist (M) väljs till vice ordförande i kommunrevisionen med undantag för
granskning av Oxelösunds kommuns förvaltnings AB (Förab) och Kustbostäder i
Oxelösund AB

Sammanfattning

Vid val av kommunrevisor är det grundläggande att revisorn ska stå fri från
den/dem som ska granskas och inte själv ha ett ansvar i verksamheten
(redovisningsskyldighet). I vissa situationer kan fullmäktige välja en revisor med
undantag. Begreppet "undantag" har utvecklats genom praxis och innebär att
fullmäktige väljer en person till revisor, men samtidigt tar hänsyn till att det finns en
redovisningsskyldighet med i bilden som till någon del måste begränsa
revisorsuppdraget.

Ett val med ett sådant undantag kan vara aktuellt om den som föreslås väljas till
revisor till exempel i sin egen anställning är redovisningsskyldig till kommunen eller
har en närstående (make, sambo, föräldrar, barn, syskon eller annan närstående)
som är redovisningsskyldig (som ledamot, ersättare eller tjänsteman). I sådana fall
kan revisorn väljas med undantag för granskning av den verksamhet där
redovisningsskyldigheten finns.

Håkan Lindqvist (M) har en närstående som genom dagens sammanträdes val till
styrelsen i Kustbostäder i Oxelösund AB gör att Håkan Lindqvist inte granska den
delen av kommunkoncernen i enlighet med kommunallagens kapitel 4, § 4. Därför
väljs Håkan Linqvist genom detta beslut med undantag för granskning av
Kustbostäder i Oxelösund AB. Undantaget gäller även Oxelösunds kommuns
förvaltnings AB (Förab) då det som moderbolag i mycket hög grad påverkas av
Kustbostäder i Oxelösund AB:s verksamhet.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-29 Kfvu § 11

Dagens sammanträde

Valutskottets förslag till beslut

Håkan Lindqvist (M) väljs till vice ordförande i kommunrevisionen med undantag för
granskning av Oxelösunds kommuns förvaltnings AB (Förab) och Kustbostäder i
Oxelösund AB



Sammanträdesprotokoll Blad 18

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om valutskottets förslag till beslut och finner att
fullmäktige beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Kansliet (för åtgärd)
Håkan Lindqvist (för kännedom)
Kommunrevisionen (för kännedom)
Ernst & Young (för kännedom)



Sammanträdesprotokoll Blad 19

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §43 Dnr KS.2022.124

Val av kommunrevisorer

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunrevisor Elisabeth Barkefors (M)

Kommunrevisor Göran Larsson (S)

Beslutsunderlag
Kommunfullmäktiges valutskotts protokoll 2023-03-29 Kfvu § 12

Dagens sammanträde

Valutskottets förslag

Kommunrevisor Elisabeth Barkefors (M)

Kommunrevisor Göran Larsson (S)

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om valutskottets förslag till beslut och finner att
fullmäktige beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Valda (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)
Ernst & Young (för kännedom)



Sammanträdesprotokoll Blad 20

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §44 Dnr KS.2022.125

Val av förtroendevalda till Sparbanksstiftelsen Sörmland

Kommunfullmäktiges beslut

Förtroendevald Dag Bergentoft (M)

Förtroendevald Britta Bergström (S)

Dagens sammanträde

Valutskottets förslag

Förtroendevald Dag Bergentoft (M)

Förtroendevald Britta Bergström (S)

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om valutskottets förslag till beslut och finner att
fullmäktige beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Sparbanken Sörmland (för kännedom)
Valda (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)
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Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §45 Dnr KS.2022.125

Val av ledamöter och ersättare till Oxelösunds Hamn AB

Kommunfullmäktiges beslut

Ledamot Dag Bergentoft (M)
Ledamot Jan-Eric Eriksson (SD)
Ledamot Linus Fogel (S)

Suppleant Göran Bernhardsson (KD)

Dagens sammanträde

Valutskottets förslag

Ledamot Dag Bergentoft (M)
Ledamot Jan-Eric Eriksson (SD)
Ledamot Linus Fogel (S)

Suppleant Göran Bernhardsson (KD)

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om valutskottets förslag till beslut och finner att
fullmäktige beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Valda (för kännedom)
Oxelösunds hamn (för kännedom)
SSAB (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §46 Dnr KS.2022.176

Fullmäktigeberedning med uppdrag att göra översyn av
nämndorganisationens hantering av kultur- och fritidsfrågorna –
direktiv och tidplan

Kommunfullmäktiges beslut

Direktiv och tidplan för fullmäktigeberedningen antas.

Sammanfattning

Kommunfullmäktiges presidium fick i uppdrag av kommunfullmäktige (KF § 23 2023-02-08)
att ta fram ett förslag på direktiv och tidplan för fullmäktigeberedningen för översyn av den
politiska nämndorganisationen med särskilt fokus på de frågor som ligger inom kultur- och
fritidsnämndens verksamhetsområde.

I förslaget till direktiv finns förslag på beredningens sammansättning, tidplan för uppdraget
och vilka aspekter den färdiga rapporten/utredningen ska belysa.
Beredningen ska vara färdiga med uppdraget i tid så att fullmäktige kan fatta beslut i frågan
vid sammanträdet i december 2023 och genomföra en delredovisning av arbetet till
kommunfullmäktige vid sammanträdet 14 juni 2023.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 74
Tjänsteskrivelse Ks Direktiv och tidplan för fullmäktigeberedningen
Direktiv och tidplan för fullmäktigeberedningen
Protokoll 2023-02-08 - Kf §23
Protokoll 2023-01-25 - Ks § 32
Tjänsteskrivelse – Beslut om att tillsätta fullmäktigeberedning för översyn av den politiska
organisationen

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

Direktiv och tidplan för fullmäktigeberedningen antas.
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Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Fullmäktigeberedningens ledamöter (för kännedom)
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Utdragsbestyrkande

Kf §47 Dnr KS.2022.124

Val av ledamöter till fullmäktigeberedningen med uppdrag att göra
översyn av nämndorganisationens hantering av kultur- och
fritidsfrågorna

Kommunfullmäktiges beslut

Ordförande Klas Lundbergh (L)
Vice ordförande Dag Bergentoft (M)
Ledamot Elias Almqvist (KD)
Ledamot Malin Björgum (S)
Ledamot Patrik Renfors (V)
Ledamot Dagmara Mandrela (SD)
Ledamot Ann Abrahamsson (C)

Dagens sammanträde

Valutskottets förslag

Ordförande Klas Lundbergh (L)
Vice ordförande Dag Bergentoft (M)
Ledamot Elias Almqvist (KD)
Ledamot Malin Björgum (S)
Ledamot Patrik Renfors (V)
Ledamot Dagmara Mandrela (SD)
Ledamot Ann Abrahamsson (C)

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om valutskottets förslag till beslut och finner att
fullmäktige beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Valda (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §48 Dnr KS.2022.158

Oxelösunds kommuns årsredovisning 2022

Kommunfullmäktiges beslut

1. Årsredovisningen fastställs

2. Medel för ej färdigställda investeringar från 2022, omfattande 110 145 tkr, överförs i
form av tilläggsbudget som förstärkt investeringsutrymme till 2023, och tilldelas:
Kommunstyrelsen 79 756 tkr
Vård- och omsorgsnämnden 1 400 tkr
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 12 132 tkr
Utbildningsnämnden 2 500 tkr
Kultur- och fritidsnämnden 2 357 tkr
Investeringsreserven 2022 12 000 tkr

Sammanfattning

I årsredovisningen för Oxelösunds kommunkoncern redovisas måluppföljning och ekonomisk
redovisning 2022.

Kommunfullmäktige angav följande sex kommunmål vilka har följts upp i årsredovisningen;

 Mod och framtidstro
 Trygg och säker uppväxt
 God folkhälsa
 Trygg och värdig ålderdom
 Attraktiv bostadsort
 Hållbar utveckling

Måluppfyllelsen av de sex kommunmålen bedöms enligt följande:



Sammanträdesprotokoll Blad 26
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Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Sammantagen bedömning av alla kommunmål (Kommunfullmäktige och nämnder)

Totalt antal fastställda mål från Kommunfullmäktige och nämnder uppgick till 110 stycken vilket är en

minskning med 7% jämfört med föregående år (118 stycken). Av dessa mål är 29 stycken

Kommunfullmäktigemål och 81 stycken nämndmål med följande fördelning mellan de olika kommunmålen.

Tabell - Fördelning av kommunfullmäktige- och nämndmål per kommunmål. Inom parentes värde från 2021.

Andel uppfyllda mål från KF och Nämnder (77 stycken) uppgår till 70% vilket är 16 procentenheter bättre än

2021 (54%).

Diagram – Andel totalt uppfyllda och ej uppfyllda mål från Kommunfullmäktige och nämnder.

Sammantagen bedömning av måluppfyllelse för alla mål (både KF- och nämndmål) når nivån God

måluppfyllelse

Med en genomsnittlig måluppfyllelsegrad på 73% uppnår nämndmålen nivån God
måluppfyllelse medan kommunfullmäktigemålen uppnår Relativt låg måluppfyllelse med
49%, vilket är omvänd situation jämfört med föregående år. Gällande nämndmål är detta en
avsevärd resultatförbättring jämfört med föregående år (53%). Genom låg måluppfyllelse inom
"Mod och framtidstro" försämrar Kommunfullmäktige sitt resultat jämfört med föregående år (61%).

Hela organisationen kan och bör förbättra sin målstyrning inom kommunmål ”Trygg och värdig
ålderdom”, framför allt inom nöjdhet med sin hemtjänst och särskilda boende samt
personalkontinuitet inom hemtjänst.
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Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Diagram 1 – Andel uppnådda Diagram 2 - Andel uppnådda / ej uppnådda KF-mål

/ ej uppnådda Nämndmål

Sammantagen bedömning av uppfyllelsegrad av Kommunfullmäktigemål per kommunmål

Mellan kommunmålen finns det på Kommunfullmäktigenivå en stor resultatspridning från "låg till mycket god

måluppfyllelse" Jämfört med föregående år uppvisar Kommunfullmäktige resultatförbättringar inom "Trygg

och säker uppväxt", "Attraktiv bostadsort" samt "Hållbar utveckling" medan måluppfyllelsegraden minskar

eller är oförändrat låg för övriga tre kommunmål. Kritiska förbättringsområden för KF-mål relaterar till

kommunmål ”Mod och framtidstro” samt ”Trygg och värdig ålderdom”.

Tabell - Måluppfyllelsegrad för Kommunfullmäktige per kommunmål. Inom parentes anges värde från 2021.

För utförligare kommentarer om enskilda Kommunfullmäktigemål hänvisas till Kommunfullmäktiges

årsrapport, bilaga 2 - Utvärdering av mätbara mål per kommunmål.

Kommunmål KF-mål Resultatnivå

Mod och framtidstro 0% (100%) Låg måluppfyllelse

Trygg och säker

uppväxt

50% (29%) God måluppfyllelse

God folkhälsa 66% (100%) God måluppfyllelse

Trygg och värdig

ålderdom

0% (0%) Låg måluppfyllelse

Attraktiv bostadsort 100% (80%) Mycket god

måluppfyllelse

Hållbar utveckling 75% (57%) Mycket god

måluppfyllelse

Genomsnitt

måluppfyllelsegrad

49% (61%) Relativt låg

måluppfyllelse
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Koncernens resultat uppgår till 48,7 mkr (88,4 mkr).

Kommunens bokförda resultat uppgår till 27,9 mkr (45,2 mkr), 19,8 mkr bättre än budget.
Nämndernas budgetöverskott är 12,9 mkr. Intäkter från skatter och statsbidrag blev
23,9 mkr högre än budget. Finansnettot visar en positiv budgetavvikelse på 9,5 mkr.

Investeringsbudgeten uppgick till 261,8 mkr och utgifterna till 90,6 mkr och berör ca 85 st projekt.
Några av årets stora investeringar är:

· Ny förskola vid Peterslundsängen 30,4 mkr
· Aktivitetsparken vid Oxelöskolan 8,3 mkr
· Planerat underhåll 5,5 mkr
· Stallet Stjärnholm 7,3 mkr

De största orsakerna till budgetavvikelsen på 171,3 mkr är:

· Byggnationen av en ny förskola vid Peterslund blev försenad på grund av
leveransproblem, en budgetavvikelse på 21,6 mkr.

· Förseningen ledde i sin tur till försening av den planerade renovering av
Peterslundsskolan, en budgetavvikelse på 25,0 mkr.

· Renovering av stallet Stjärnholm kom igång senare än planerad beroende på att vi vid
första anbuds rundan inte fick några anbud utan vi var tvungna att själva gå ut och
marknadsföra projektet för att få in anbud, en avvikelse mot budget på 18,4 mkr.

· Ett nytt politiskt beslut innebär att en planerad ny restaurang vid Läget inte kommer
att byggas i kommunens regi, en budgetavvikelse på 22,0 mkr.

I samband med beslut om årsredovisningen ska kommunfullmäktige också ta ställning till de
äskanden om tilläggsbudgetering av ej förbrukade medel från 2022 som nämnderna önskar föra
över som förstärkt investeringsutrymme till 2023.

Av dessa ej förbrukade medel, 171,3 mkr, föreslås 98,1 mkr budgeteras för att avsluta de olika
pågående projekt. Dessutom föreslås 12,0 mkr tillföras investeringsreserven 2023 för att kunna
finansiera nya behov som framkommer under 2023.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 52
Tjänsteskrivelse Ks Oxelösund kommuns årsredovisning 2022
Årsredovisning 2022 till KF.pdf

Dagens sammanträde

Ajournering 19.25-19.44

Kommunstyrelsens förslag

1. Årsredovisningen fastställs

2. Medel för ej färdigställda investeringar från 2022, omfattande 110 145 tkr, överförs i
form av tilläggsbudget som förstärkt investeringsutrymme till 2023, och tilldelas:



Sammanträdesprotokoll Blad 29

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kommunstyrelsen 79 756 tkr
Vård- och omsorgsnämnden 1 400 tkr
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 12 132 tkr
Utbildningsnämnden 2 500 tkr
Kultur- och fritidsnämnden 2 357 tkr
Investeringsreserven 2022 12 000 tkr

Förslag

Dag Bergentoft (M), Katarina Berg (M), Annsofie Karlsson (M), Göran
Bernhardsson (KD) och Eva Lantz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag

Linus Fogel (S) yrkar på ändringar enligt följande avseende öronmärkningar på
sidan 46 i årsredovisningen:

Belopp i tkr
Aktiviteter för barn och unga på fritiden (f.d. lovaktivitet) 600
Konsert på Jogersö 300
Alla arbetslösa i Oxelösund erbjuds gå en utbildning i framtida jobb 600
IoT-inventering 250
Framtagande interna e-tjänster 250
Saneringskostnader Cirkusplatsen 7000
Arbetsskor till medarbetare som arbetar med förskole- och fritidsbarn,
- äldre och funktionshindrade enligt prioritering av nämnd 400
Sommarlovskort för ungdomar 10–19 år (juni till aug) 600
Avgiftsfri kollektivtrafik för äldre 400
Tillfälligt extra stöd till ensamstående föräldrar med ekonomiskt bistånd 1000
Stärka upp posten för Oförutsett 2000
Jul och sommargåva till alla anställda oavsett anställningsform 500
Extern utredning om tystnadskultur 200

Summa 14100
Följande öronmärkningar på sidan 46 stryks:
Rivningskostnad Läget
Genomlysning LSS-kostnader
Utredning konkurrensutsättning städtjänster

Anders Berglund (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Dag Bergentoft (M) yrkar bifall till koalitionens förslag till öronmärkningar på sidan
46 i årsredovisningen.

Dag Bergentoft (M) yrkar avslag på Linus Fogels (S) yrkande om ändringar
avseende öronmärkningar på sidan 46 i årsredovisningen.
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Utdragsbestyrkande

Patrik Renfors (V) yrkar på ändringar enligt följande avseende öronmärkningar på
sidan 46 i årsredovisningen:

Belopp i tkr
Arbetsskor till medarbetare som arbetar med förskole- och fritidsbarn,- äldre och inom
LSS  enligt prioritering av nämnd. 400
Busskort till ungdomar under sommarlovet 600
Avgiftsfri kollektivtrafik (lågpriskort) för äldre (65+)  400
Extra Lovaktiviteter för ungdomar 600
Lönebonus till personalen med anledning av det goda ekonomiska resultatet i bokslutet.

2200
Julgåva 500
Försöksprojekt med avgiftsfri frukost till alla elever i grundskolan. 750
(andra halvåret)
Följande öronmärkningar på sidan 46 stryks:
Utredning konkurrensutsättning av städ. - 250 tkr

Avslag på rivning av läget - 750 tkr

Patrik Renfors (V) yrkar bifall till öronmärkningen avseende satsningen på att alla
arbetslösa i Oxelösund ska gå en utbildning i framtida jobb á 600 tkr på sidan 46 i
årsredovisningen.

Dag Bergentoft (M) yrkar avslag på Patrik Renfors (V) yrkande om ändringar
avseende öronmärkningar på sidan 46 i årsredovisningen.

Inge Ståhlgren (S) yrkar bifall till Linus Fogels (S) yrkande avseende
öronmärkningar och avslag på kommunstyrelsens förslag avseende
öronmärkningar på sidan 46 i årsredovisningen.

Beslutsgång

1. Ordförande ställer Linus Fogels (S) ändringsyrkande mot Dag Bergentofts
(M) avslagsyrkande av detsamma. Ordförande finner att fullmäktige avslår
Linus Fogels (S) yrkande.

2. Ordförande ställer Patrik Renfors (V) ändringsyrkande mot Dag Bergentofts
(M) avslagsyrkande av detsamma. Ordförande finner att fullmäktige avslår
Patrik Renfors (V) yrkande.

3. Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

Reservation

Linus Fogel (S), Britta Bergström (S), Håkan Carlsson (S), Inge Ståhlgren (S),
Malin Björgum (S), Sofia Nygren (S), Nina Wikström Tiala (S), Rune
Tschermernjack (S), Ing-Marie Wahlström (S) och Alexander Fernberg (S)
inkommer med följande skriftliga reservation:

"Sverige och Oxelösund står på branten av en lågkonjunktur. Kostnadsökningarna äter sig
in i plånböckerna hos barnfamiljer, pensionärer och unga. Vanligt folk drabbas hårt av det
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drastiskt försämrade ekonomiska läget. Inflationen fortsätter öka. Matpriserna ökar snabbt.
Varsel ökar och arbetslösheten lurar runt hörnet. Vi behöver i detta läge ge stöd till de mest
ekonomiskt utsatt för att klara de ska ha råd att sätta mat på bordet och betala räkningarna
Socialdemokrater på riksnivå har sedan i höstas krävt att regeringen ska agera för att stötta
hushållen och företagen. Vi har föreslagit en elräkningsräkningsakut för att avlasta hushåll
och företag när elpriserna sköt i höjden. Vi har föreslagit ett stärkt barnbidrag för att stötta
barnfamiljerna. Vi har föreslagit krissamtal om hushållens ekonomi. Regeringen har istället
prioriterat en skattesänkning för höginkomsttagare.
Därför anser vi nu att vi som kommun måste ta vårt ansvar och tillfälligt använda vårt
överskott för att stötta våra mest utsatta Oxelösundare i detta tuffa ekonomiska läge.
Avgiftsfria busskort så våra ekonomiskt mest utsatta pensionären kan ta sig till affären med
de lägsta priserna, till familjen, till vännen eller till aktiviteten. Ekonomiskt utsatta
barnfamiljer och ensamstående föräldrars barn ska givetvis kunna transportera sig gratis i
sommar plus att de ska kunna delta i kostnadsfria aktiviteter. Vi stärker upp aktiviteter för
barn och unga med det dubbla gentemot sittande majoritet med M, Sd, Kd och L.
Våra allra mest utsatt är de ensamstående föräldrar som saknar jobb och tvingas försörja
sig på ekonomiskt bistånd. Denna grupp vill vi under 2023 stötta lite extra ekonomiskt så att
de kan sätta näringsrik mat på bordet.
Vidare hade vi tillfört medel så att våra medarbetare som arbetar med förskole- och
fritidsbarn, - äldre och funktionshindrade skulle få arbetsskor. Vi hade tillfört medel så att
alla anställda oavsett anställningsform skulle får en jul och sommargåva. Vi tycker att alla
medarbetare är lika värdefulla och ska få uppskattning för sitt fina jobb. Vi hade lagt
resurser på att utreda eventuell tystnadskultur i hela den kommunala verksamheten samt att
vi skulle tillfört extra medel i Ks post för Oförutsett. Att vi vill lägga pengar här har med att
göra att framtiden utifrån skatteintäkter och inflation är högst osäkert och vi behöver ha en
extra reserv för detta.
Vi tycker att kostnader för att riva Läget skulle den nya majoriteten med M, Sd, Kd och L ha
budgeterat för i sin budget. Vi ser vidare ingett behov av att förändra våra städtjänster då vi
tycker att vårt kommunala bolag Kustbostäder som idag har tjänsten sköter detta på ett bra
sätt. När det gäller att utreda LSS-kostnaderna så gjordes det för några år sedan och vi
tycker att vi efter det har koll på verksamheten

Linus Fogel (S) Britta Bergström (S) Håkan Carlsson (S) Inge Ståhlgren (S) Malin Björgum
(S) Sofia Nygren (S) Nina Wikström Tiala (S) Rune Tschermernjack (S) Ing-Marie
Wahlström (S) Alexander Fernberg (S)"

______

Beslut till:
Kommunrevisionen (för åtgärd)
Ekonomichef (för kännedom)
Förvaltningschefer (för kännedom)
Kommunstrateg (för kännedom)
HR-chef (för kännedom)
Controller (för kännedom)
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Kf §49 Dnr KS.2023.113

Revisionsberättelse och beviljande av ansvarsfrihet för
Oxelösunds kommuns verksamheter 2022

Kommunfullmäktiges beslut

Härtill röstberättigade beslutar att

1. Ansvarsfrihet beviljas kommunstyrelsen samt de enskilda förtroendevalda i detta
organ. Motivering: Beslutet motiveras med hänvisning till revisionsberättelsen.

2. Ansvarsfrihet beviljas

a. kultur- och fritidsnämnden,

b. miljö- och samhällsbyggnadsnämnden,

c. utbildningsnämnden,

d. vård- och omsorgsnämnden,

e. Nyköping-Oxelösunds överförmyndarnämnd,

f. nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård,

g. Oxelösunds och Nyköpings kommuners gemensamma nämnd för intern
service,

h. patientnämnden,

i. Trosa, Gnesta och Oxelösunds gemensamma växelnämnd samt

j. de enskilda förtroendevalda i dessa organ.

Motivering: Beslutet motiveras med hänvisning till revisionsberättelsen.

Sammanfattning

Kommunfullmäktige ska enligt kommunallagen (KL) 5 kap 24 § besluta om ansvarsfrihet för
föregående års verksamhet i styrelse, nämnder och enskilda förtroendevalda i dessa organ.

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper. Man
prövar också om verksamheten bedrivits enligt kommunfullmäktiges uppdrag och mål samt
de lagar och föreskrifter som gäller för kommunen.

Kommunens revisorer har granskat kommunstyrelsens och nämndernas, inklusive de
gemensamma nämndernas, verksamheter 2022 och tillstyrker att kommunfullmäktige
beviljar ansvarsfrihet för styrelsen och nämnderna samt de enskilda förtroendevalda i dessa
organ.

Revisionen har även såsom lekmannarevisorer granskat de tre helägda kommunala
bolagen Oxelösunds kommuns förvaltnings AB, Kustbostäder i Oxelösund AB och Oxelö
Energi AB, för vilka separata granskningsrapporter lämnats in.
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I enlighet med revisionens bedömningar föreslår kommunfullmäktiges presidium att
kommunstyrelsen, nämnderna och de enskilda förtroendevalda i dessa organ beviljas
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022.

Ärendet
Kommunfullmäktige ska enligt kommunallagen (KL) 5 kap 24 § besluta om ansvarsfrihet ska
beviljas eller vägras för föregående års verksamhet i styrelse, nämnder och enskilda
förtroendevalda i dessa organ.

Revisorernas revisionsberättelse med bilagor utgör underlag för kommunfullmäktiges
presidiums förslag till beslut i fullmäktige.

Avseende granskningen av de kommunala bolagen är räkenskaperna undantagna från
lekmannarevisorernas granskning. De granskas enligt aktiebolagslagen av auktoriserad
revisor.

Revisionsberättelse för 2022

Kommunens revisorer har granskat kommunstyrelsens och nämndernas, inklusive de ge-
mensamma nämndernas, verksamheter 2022.

Revisionen bedömer att kommunstyrelsen och nämnderna sammantaget har bedrivit verk-
samheten på ett i allt väsentligt ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt
tillfredsställande sätt samt att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande.

Revisionen bedömer vidare att den interna kontrollen har varit tillräcklig.

Revisionen tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelsen och
nämnderna samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ.

Presidiets bedömning

Kommunfullmäktiges presidium har sett över revisionsberättelsen med bilagor.

I enlighet med revisionens bedömningar föreslår presidiet att kommunstyrelsen, nämnderna
och de enskilda förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret
2022.

Beslutsunderlag
Kommunfullmäktiges förslag till beslut avseende beviljande av ansvarsfrihet för bokslut
2022
Revisionsberättelse 2022
Rapport granskning Årsredovisning Oxelösund
Revisorernas redogörelse 2022
Missiv grundläggande granskning 2022
Granskningsrapport Kustbostäder 2022
Grundläggande granskning Oxelö Energi
Granskningsrapport Oxelö Energi 2022
Grundläggande granskning 2022
Grundläggande granskning Kustbostäder
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Dagens sammanträde

Ajournering 19.47- 19.48, 19.53 - 19.56

Kommunrevisionens vice ordförande Mayvor Lundberg föredrar
revisionsberättelsen för fullmäktige.

Kommunfullmäktiges presidiums förslag

1. Ansvarsfrihet beviljas kommunstyrelsen samt de enskilda förtroendevalda i detta
organ. Motivering: Beslutet motiveras med hänvisning till revisionsberättelsen.

2. Ansvarsfrihet beviljas

k. kultur- och fritidsnämnden,

l. miljö- och samhällsbyggnadsnämnden,

m. utbildningsnämnden,

n. vård- och omsorgsnämnden,

o. Nyköping-Oxelösunds överförmyndarnämnd,

p. nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård,

q. Oxelösunds och Nyköpings kommuners gemensamma nämnd för intern
service,

r. patientnämnden,

s. Trosa, Gnesta och Oxelösunds gemensamma växelnämnd samt

t. de enskilda förtroendevalda i dessa organ.

Motivering: Beslutet motiveras med hänvisning till revisionsberättelsen.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Granskade instanser (för kännedom)

Revisionen (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §50 Dnr KS.2023.13

Anslag för förändring av hyror och kapitalkostnader

Kommunfullmäktiges beslut

Förändra driftanslagen till nämnderna enligt följande

Kommunstyrelsen 15 878 tkr

Utbildningsnämnden -8 850 tkr

Vård- och omsorgsnämnden 3 758 tkr

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 1 967 tkr

Kultur- och fritidsnämnden 1 797 tkr

Summa 14 550 tkr

Anslagsökningen på 14 550 tkr finansieras via anslagna medel hos finansförvaltningen.

Sammanfattning

Budgeten för ökade kapitaltjänstkostnader finns anslagna hos finansförvaltningen i Mål och
budget 2023. Enligt budgetreglerna ska sedan kapitaltjänstkostnader som uppkommer
utifrån de investeringar som blivit genomförda överföras till respektive nämnds driftbudget
kommande år. Genom att interna hyror höjs så fördelas kostnader för
fastighetsinvesteringarna ut till respektive verksamhetsnämnd.

Anslagsökningen på 14 550 tkr finansieras via centralt anslagna medel hos
finansförvaltningen.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 65
Tjänsteskrivelse Ks Anslag för förändring av hyror och kapitalkostnader
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

Förändra driftanslagen till nämnderna enligt följande

Kommunstyrelsen 15 878 tkr

Utbildningsnämnden -8 850 tkr

Vård- och omsorgsnämnden 3 758 tkr

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 1 967 tkr

Kultur- och fritidsnämnden 1 797 tkr

Summa 14 550 tkr

Anslagsökningen på 14 550 tkr finansieras via anslagna medel hos finansförvaltningen.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Fastighetsekonom (för kännedom)
Controller (för åtgärd)
Ekonomichef (för kännedom)
Verksamhetsekonom UN (för åtgärd)
Verksamhetsekonom VON (för åtgärd)
Verksamhetsekonom MSN (för åtgärd)
Verksamhetsekonom KFN (för åtgärd)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §51 Dnr KS.2023.64

Justering av barn och elevpeng 2023

Kommunfullmäktiges beslut

Godkänna justering av barn och elevpeng i åk 4 - 6 från 80 576 kr/år till 79 822 kr/år och för
åk 7 - 9 från 79 822 kr/år till 80 576 kr/år.

Sammanfattning

Kommunfullmäktiges beslut om Mål och budget 2023–2025 Kf 2022 § 61 (KS.2022.25) togs
beslut om barn och elevpeng i de olika ålderskategorierna. Det skedde en förväxling mellan
barn och elevpengen för åk 4-6 och åk 7-9.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 66
Tjänsteskrivelse Ks - Justering av barn- och elevpeng 2023
Bilaga till beslut justering barn och elevpeng.xlsx
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

Godkänna justering av barn och elevpeng i åk 4 - 6 från 80 576 kr/år till 79 822 kr/år och för
åk 7 - 9 från 79 822 kr/år till 80 576 kr/år.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Utbildningsnämnden (för kännedom)
Utbildningschef (för kännedom)
Controller (för åtgärd)
Ekonomichef (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §52 Dnr KS.2022.12

Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt SoL och LSS
2022

Kommunfullmäktiges beslut

Rapporten godkänns.

Sammanfattning

Kommunerna har skyldighet att till Inspektionen för vård och omsorg, kommunens
revisorer och kommunfullmäktige rapportera in gynnande beslut som inte verkställts
inom tre månader från beslutsdatum. Motsvarande rapporteringsskyldighet gäller
även beslut som inte verkställts på nytt inom tre månader efter det att verkställigheten
avbrutits. Rapportering ska ske en gång per kvartal.

Inspektionen för vård och omsorg har möjlighet att hos förvaltningsrätten ansöka om
att en kommun, som inte verkställt ett gynnande beslut, ska åläggas en särskild
avgift, så kallad sanktionsavgift.

När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt senare verkställs, ska
nämnden anmäla detta till Inspektionen för vård och omsorg och revisorerna.

Oxelösunds kommun rapporterar per 31 december 2022:

SoL:

Äldreomsorg 0 gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader från
beslutsdatum.

0 avbrott i verksamhet som inte åter har verkställts inom tre
månader.

IFO 6 gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader från
beslutsdatum, 4 av dessa är idag verkställda.

Funktionsstöd 0 gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader från
beslutsdatum.

LSS: 2 gynnande beslut som inte har verkställts inom tre månader från
beslutsdatum, ett av dessa är idag avslutat utan insats.

Beslutsunderlag
Protokoll VON 2023-02-28 § 10 Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt
Socialtjänstlagen (SoL) och Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS)
per 31 december 2022
Kvartal 4 2022- Sammanstallning ej verkställda gynnande beslutenligt SoL
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kvartal 4 2022 - Gynnande beslut enligt LSS, ej verkställda inom 3 mån efter beslutsdatum
alt. avbrutna och ej åter verkställda inom 3 mån.

Dagens sammanträde

Vård- och omsorgsnämndens förslag

Rapporten godkänns.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Kommunrevisionen (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §53 Dnr KS.2023.28

Antagande av ny förbundsordning RAR Sörmland

Kommunfullmäktiges beslut

Anta ny förbundsordning för samordningsförbundet RAR Sörmland

Sammanfattning

RAR är en akronym för Rehabilitera och Aktivera med gemensamma Resurser.

RAR Sörmland är ett samordningsförbund som består av medlemmarna
Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Region Sörmland och samtliga kommuner i länet.
Tillsammans jobbar förbundet utifrån målsättningen att ge människor bättre förutsättningar
att försörja sig själva och vara mindre beroende av bidrag från samhället.

Nu gällande förbundsordning fastställdes 2009 och behöver uppdateras. Uppdateringen har
skett utifrån den mall för förbundsordning som Nationella rådet tagit fram.

Utöver anpassningen till Nationella rådets rekommendationer har förändringar gällande
ersättning till ledamöter och ersättare i styrelsen gjorts. Ersättningen följer de principer som
gäller för förtroendevalda i Region Sörmland.

Mindre justeringar av redaktionell karaktär har gjorts, exempelvis har landsting bytts ut mot
region.

Samtliga förändringar redovisades som förslag på förändringar, på samordningsförbundets
medlemsmöte den 6 oktober 2022.

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 68
Tjänsteskrivelse Ks antagande av ny förbundsordning RAR Sörmland
Reviderad förbundsordning RAR Sörmland 2022-12-08

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

Anta ny förbundsordning för samordningsförbundet RAR Sörmland
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

Jäv

Linus Fogel (S) och Patrik Renfors (V) anmäler jäv och deltar inte i beslutet.

______

Beslut till:
Samordningsförbundet RAR Sörmland (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §54 Dnr KS.2022.110

Inriktning för Oxelösund kommuns trygghets- och säkerhetsarbete
2023-2026

Kommunfullmäktiges beslut

Styrdokumentet Inriktning för Oxelösund kommuns trygghets- och säkerhetsarbete 2023-

2026 fastställs.

Sammanfattning

Kommunstyrelsen har gett kommunchefen i uppdrag att revidera
kommunens Handlingsprogram för en säkrare och tryggare kommun
2021-2023.

I förslag till nytt styrdokument har kommunstyrelseförvaltningen
översiktligt beskrivit kommunens trygghets- och säkerhetsarbetet i sin
helhet omfattande;

o Krisberedskap

o Civilt försvar

o Kontinuitetshantering

o Trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete

o Räddningstjänst

o Informationssäkerhet
o Internt säkerhets- och arbetsmiljöarbete

Kommunens uppdrag och mål för arbetet inom respektive område
ovan regleras i lagstiftning och centrala överenskommelser eller i
rekommendationer från Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer därför att ett nytt
handlingsprogram, enligt en målstyrande modell, inte är nödvändigt.

Kommunstyrelseförvaltningen förslår att kommunfullmäktige fastställer
ett inriktningsdokument, för den innevarande mandatperioden, som
anger den politiska inriktningen för de områden som sammantaget ska
bidra till att Oxelösund blir och upplevs som en trygg och säker
kommun att leva, verka och vistas i.
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 69
Tjänsteskrivelse, inriktning för trygghets- och säkerhetsarbetet
Inriktning trygghets- och säkerhetsarbetet 2023-2026, version 2023-02-22.pdf

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

Styrdokumentet Inriktning för Oxelösund kommuns trygghets- och säkerhetsarbete 2023-

2026 fastställs.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Säkerhetsstrateg (för åtgärd)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §55 Dnr KS.2022.44

Kommunens styrdokument 2022

Kommunfullmäktiges beslut

1. Redovisningen godkänns.

2. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa att översyn genomförs och att
revidering sker av de styrdokument där ett sådant behov har angetts.

Sammanfattning

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 67
Tjänsteskrivelse, kommunens styrdokument 2022
Bilaga, förteckning styrdokument 2022.pdf

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

1. Redovisningen godkänns.

2. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa att översyn genomförs och att
revidering sker av de styrdokument där ett sådant behov har angetts.

Kommunfullmäktige antog 2012 och 2013 riktlinjer för kommunens
styrdokument (KF 2012 § 23, KF 2013 § 49). I samband med beslutet 2012
fick kommunstyrelsen i uppdrag att en gång per år redovisa aktuella
styrdokument till kommunfullmäktige.

Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över kommunens
styrdokument 2022. Totalt 152 styrdokument redovisas, varav 18 dokument
är fastställda av förvaltnings- eller kommunchef och resterande av
kommunfullmäktige eller politisk nämnd/ styrelse. Ett flertal styrdokument
bedöms vara i behov av översyn och eventuell revidering.

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att redovisningen godkänns samt att
kommun-styrelsen, inom ramen för sin uppsiktsplikt, ges i uppdrag att
säkerställa att översyn och eventuell revidering genomförs.
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Kommunstyrelseförvaltningen (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §56 Dnr KS.2022.127

Utvärdering av målstyrning och roller, kommunen som helhet 2022

Kommunfullmäktiges beslut

Redovisningen godkänns

Sammanfattning

Kommunfullmäktige antog 2012 Policy för målstyrning och roller i Oxelösunds kommun
(2012-02-15, § 13). Hur policyn efterlevs ska följas upp och utvärderas en gång per år av
samtliga nämnder och förvaltningar för redovisning till kommunfullmäktige.

Med utgångspunkt i nämndernas och förvaltningarnas utvärderingar bedömer
kommunstyrelseförvaltningen att policyn i stort sett fungerar som avsett. Det vill säga att
den ger goda förutsättningar för ett effektivt och förtroendefullt samarbete mellan politiker
och tjänstemän.

Kommunstyrelseförvaltningen noterar också att ett antal förbättringsområden förts fram i
utvärderingarna, bland annat att:

 Det finns behov av fortlöpande utbildning och information om
policyn för målstyrning och roller till såväl nytillkomna som
befintliga förtroendevalda samt för nyanställda medarbetare.

 Information och utbildning om policyn för målstyrning och roller bör
inkludera kunskaper kopplade till målformulering enligt
kommunens riktlinjer för standard för mål.

 Att utifrån spelregler i policyn fortlöpande diskutera roller, ansvar
och spelregler mellan förtroendevalda och anställda.

 Att respektive verksamhetsnämnd bättre följer upp och säkerställer
att nya ledamöter får kännedom och vid behov utbildas om
policyns innehåll.

 Att nämndens redovisning ska inkludera en utvärdering ur
nämndperspektiv som tydligt bedömer om policyn är känd bland
nämndens ledamöter, ingår i introduktion av nya ledamöter samt
spelreglernas efterlevnad.

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att de förbättringsområden som
noterats i huvudsak bör hanteras på berörda nämnds- och
förvaltningsnivåer. På en övergripande nivå kommer policyn kring
målstyrning och roller att ingå i den generella introduktionsutbildningen för
förtroendevalda vid ny mandatperiod.
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
Protokoll 2023-03-15 - Ks § 73
Tjänsteskrivelse målstyrning och roller kommunen som helhet 2022
Policy för målstyrning och roller

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens förslag

Redovisningen godkänns

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och finner att fullmäktige
beslutar i enlighet med detsamma.

______

Beslut till:
Kommunstrateg (för kännedom)
Kultur- och fritidsnämnden (för kännedom)
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden (för kännedom)
Utbildningsnämnden (för kännedom)
Vård- och omsorgsnämnden (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §57 Dnr KS.2023.48

Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande om
sommarlovskort, avgiftsfritt busskort för 65+are, och om
prioriteringar inom miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen

Malin Björgum (S) har 2023-02-08, Kf §29 ställt följande interpellation till
kommunstyrelsens ordförande;

Oxelösund den 8 februari 2023
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Dag Bergentoft, Moderaterna

Det finns många människor som lever på marginalerna och får vända på varje
krona. Många som får välja om barnen ska kunna ha frukt med till skolan eller om
det ska räcka till middag.
Många pensionärer som är så kallade fattigpensionärer och som sällan kan unna
sig något och som många gånger får prioritera bort viktiga saker som
tandläkarbesök eller en busstur för att besöka en vän.
Under sommaren juni-juli-augusti fick alla ungdomar möjlighet att hämta ut ett
avgiftsfritt sommarlovskort och det är 1007 st kort som fakturerats kommunen.
Under sep-okt-nov-dec så fick alla 65-plussare hämta ut ett avgiftsfritt busskort och
fram tills 15 november så är det 1154 kort som har hämtas ut.
Det här är en viktig fråga och en fråga som handlar att underlätta för de som
behöver. Att man som ungdom kan ta sig fram i Sörmland trots att det saknas
pengar hemma och att jag som pensionär kan göra den där resan som jag annars
inte haft råd med.
Vi Socialdemokrater tycker att de här frågorna är viktiga. Vi prioriterade detta förra
året. Ni har valt andra prioriteringar.

Mina frågor till dig Dag Bergentoft är:
· Varför vill inte du satsa på att ungdomar ska få ett avgiftsfritt sommarlovskort?
· Varför vill du inte satsa på att 65-plussare ska få ett avgiftsfritt busskort?
· Varför tycker du att det är viktigt att avsätta 750 000 kr på en
bygglovshandläggare då MSF har en handläggningstid som ligger långt under de
10 veckor som lagen säger? Är det verkligen en riktig prioritering?

Malin Björgum
Socialdemokraterna

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens ordförande lämnar följande svar på interpellationen;
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Svar på interpellation från Malin Björgum

Tack Malin för din interpellation.

Frågan varför jag inte vill satsa på ett avgiftsfritt sommarlovskort till ungdomar?

Den nuvarande majoriteten har gjort olika avvägningar vilka satsningar som kan göras, vad
som ska göras och som vi bedömer ger mest effekt.

Fria busskort kan visst vara en bra satsning men majoriteten gjorde en annan prioritering.

Majoriteten gjorde bedömningen och fattade beslut att inte spara 1 % på
Utbildningsnämnden vilket motsvarar 1,3 miljoner. Därför fick fria busskort stå tillbaka.

Frågan varför jag inte vill satsa på 65-plussare ska få ett avgiftsfritt busskort?

Jag har även fått frågan från just den målgruppen och pensionärsföreningen PRO.

Mitt svar till dig Malin är detsamma som till PRO. Majoriteten gjorde en bedömning var
skattemedel bäst skulle göra nytta, om vi behöver prioritera. Vi satsade då de 1,3 miljonerna
till barnen i skolan och då fick jag och alla 65-plussare stå tillbaka.

Men hur vi kommer att göra framledes har vi inte diskuterat inom majoriteten, ännu. Om jag
utgår från mig själv så är jag ingen fattigpensionär. Därför skulle det vara bra om kommunen
kunde hitta en modell där vi behovsprövar och når just de målgrupper som du skriver om.

Frågan om varför jag tycker det är viktigt att satsa 750 tkr på en bygglovshandläggare på
MSF som har en handläggningstid som ligger långt under de 10 veckor som lagen säger. Är
det en rätt prioritering?

Majoriteten har gjort en bedömning och prioriterat att snabba upp handläggningstiderna, inte
anställa en bygglovshandläggare. Det innebär att vi lämnar över till nämnden att nyttja
dessa pengar på bästa sätt. T.ex. att digitalisera så långt det är möjligt vad gäller bygglov
och bygglovsliknanden ärenden. Snabbare och enklare handläggning ger mer tid till andra
uppdrag inom förvaltningen och högre och snabbare service till medborgarna.

Frågan om det är rätt prioritering? Det är nog upp till resp. parti att fundera över och att fatta
beslut om dessa prioriteringar.

Oxelösund den 28 mars 2023
Dag Bergentoft
Kommunstyrelsens ordförande

______
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Kf §58 Dnr KS.2023.49

Svar på interpellation till ordförande i vård- och omsorgsnämnden
avseende arbetsskor och arbetsmiljö

Malin Björgum (S) har 2023-02-08, Kf §30 ställt följande interpellation till vård- och
omsorgsnämndens ordförande;

Oxelösund den 8 februari 2023 Interpellation
till Katarina Berg(M), Ordförande Vård och Omsorgsnämnden

Det avsattes 460 000 kr till vård- och omsorgsnämnden för inköp av arbetsskor till
personalen
Inom äldreomsorgsförvaltningen har 253 par skor och 198 par sulor hämtats ut. Kostnad för
detta är ca 215 000 kr exklusive trycket.
Inom sociala omsorgsförvaltningen har 52 par skor och 34 par sulor hämtats ut. Kostnad för
detta är ca 44 000 kr exklusive trycket.
Tryck kostar ca 100 kr per sko-par.
Alltså totalt 305 par skor och 232 par sulor har hämtats ut av personalen
Total kostnad för skor, sula och logga är då ca 290 000 kr och det var budgeterat 460 000 kr
vilket innebär att det blev billigare än man trott att göra detta inköp.
Självklart kan man tycka att det borde vara en förhandlingsfråga mellan facket och
arbetsgivaren men tyvärr så ligger lönerna inom detta område alldeles för lågt för att vi tex
ska kunna avstå lön för att få arbetsskor.
Det handlar också om konkurrens och att vara en attraktiv arbetsgivare. Och detta speciellt
idag då det saknas vårdpersonal överallt oh det är svårt att få tag i utbildad personal.
Vi Socialdemokrater anser att det är en viktig fråga. Vi fick äntligen den på plats förra året.
För att nu stå och se på när kommunen återgår till att lågavlönade kvinnor ska betala sin
egna skor.

Mina frågor till dig Katarina Berg är:
• Varför tycker inte du att det är viktigt att personalen inom vård och omsorg har arbetsskor?
• Varför tycker inte du att arbetsmiljön för personal som går och står mycket är viktig
eftersom du inte vill lägga knappa 300 000 kr per år för att säkerställa att personalen har
ergonomiskt riktiga skor?
• Borde inte ni som styrande politiker ta ansvar för personalen och arbetsmiljön?

Malin Björgum
Socialdemokraterna
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Dagens sammanträde

Vård- och omsorgsnämndens ordförande lämnar följande svar på interpellationen;

Svar på Interpellation från Malin Björgum Socialdemokraterna lämnad på
Kommunfullmäktige den 8/2 - 2023

I sin text låter tyvärr interpellanten påskina sådant som inte är helt förenligt med sanningen
vilket behöver ett förtydligande.
Under den förra mandatperioden yrkade vi i opposition inte avslag till arbetsskor i sig utan
till punkt 3 i det av den S-ledda majoriteten framskrivna förslaget som löd:
3) Vård- och omsorgsnämnden antar förvaltningarnas förslag till beslut om ett
återkommande bidrag med frekvensen 1 gång per år från centralt håll.
Vår mening i den nuvarande majoriteten är tvärtom att arbetskläder (skor ingår) bör ingå i
det ansvar som ligger i förvaltningens budget. Oxelösund ska vara en attraktiv arbetsgivare
som arbetar tillsammans för en bättre arbetsmiljö och med fokus på en hög kvalitet i det
arbete vi utför – varje dag.
För mig är det självklart att något som är viktigt för det dagliga arbetet – såsom arbetskläder
– inte ska förpassas till att vara ett slagträ i en valkampanj, vara lösryckta sökta
engångsmedel eller heller för den delen innebära extra arbete i administration för
förvaltningarna.
Majoriteten anser att det bör vara en varaktig satsning på personal och deras
arbetsförhållanden och budget ska ligga i sin helhet inom Vård- och omsorgsförvaltningen.
Finansiering av arbetskläder inom vård- och omsorgsnämndens budget för 2024 där
förvaltningen tar fram en långsiktig plan för en hållbar lösning gällande arbetskläder inom
nämndens budget. Arbetsskor ska i underlaget jämställas hanteringsmässigt med övriga
arbetskläder.
Med detta som bakgrund blir mitt svar på de tre frågorna från interpellanten enkelt
sammanfattat:
1. Jag röstade inte emot arbetsskor, jag/vi reserverade oss emot förslaget att finansiering
skulle tas från centralt håll vid behandling i nämnden.

2. Jag tycker att arbetsmiljön för vår personal är viktig och därför vill jag hitta långsiktiga
lösningar och inte riskera att hamna i löfteskrig i valrörelser.

3. Jag och den styrande majoriteten har det övergripande ansvaret för såväl personal som
arbetsmiljö och det är vi beredda att ta ett långsiktigt och hållbart ansvar för.

Vård-och omsorgsnämndens ordförande
Katarina Berg

______



Sammanträdesprotokoll Blad 53

Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §59 Dnr KS.2023.105

Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande avseende
tillsättning av tillförordnad äldreomsorgschef

Kommunfullmäktiges beslut

Interpellationen får ställas och överlämnas till ordförande i vård- och
omsorgsnämnden.

Sammanfattning

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning, § 30 kan en interpellation lämnas in till
kommunstyrelsens kontor 10 arbetsdagar innan ett sammanträde och samtidigt bli
föremål för besvarande vid nästkommande fullmäktigesammanträde.

Linus Fogel (S) har 2023-03-15 lämnat in följande interpellation till
kommunstyrelseförvaltningens kansli för besvarande av kommunstyrelsens
ordförande;

KOMMUNFULLMÄKTIGE I OXELÖSUND
Datum: 2023.03.29
Partinamn: Socialdemokraterna
Interpellantens namn: Linus Fogel
Interpellation ställs till: Dag Bergentoft – kommunstyrelsens ordförande

Nya tillförordnad förvaltningschef för äldreomsorgsförvaltningen Jan Hellström

Den 22/2–23 anställdes Jan Hellström som tillförordnad förvaltningschef för
äldreomsorgsförvaltningen i Oxelösund. Vi välkomnar Jan till oss och hoppas han ska göra
ett bra jobb.
Dag skriver i en debattartikel den 5/1-23 att den nya majoriteten med M, Sd, Kd och L att ”Vi
ser till ett lösningsorienterat arbetssätt där öppenhet och transparens råder”.
Vi från Socialdemokraterna upplever inte riktigt denna öppenhet och transparens runt den
informationen om arbetet med tillsättningen av Jan Hellström. Jag som oppositionsråd fick
info av Dag att en konsult hade anställts och skulle börja i slutet av v 7. Inge Ståhlgren som
är 2:e vice ordförande i Von fick information via mail om anställningen men inget namn.
Därefter träffade han Jan Hellström vid nämnden den 28/2. Hade vi fått önska så hade vi
gärna fått information tidigare om sökande kandidater, rekryteringsprocessen och vad som
gjorde att Jan Hellström var den kandidat som man förespråkade.
Vi kunde läsa i tidningen att Jan Hellström är anställd fram till den 31/8 och att han under
denna tid kostar 1,5 mkr. Denna information hade vi önskat fått presenterad för oss samt
hur och vilken förvaltning som finansierar denna anställning,
Vidare har varken jag som oppositionsråd eller Inge som 2:e vice ordförande i Von fått
någon information om Jan Hellström har något specificerat uppdrag under sin tid som
tillförordnad förvaltningschef.
Dag Bergentoft; om vi får önska så önskar vi just öppenhet och transparens i dessa frågor.
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Mina frågor till Dag Bergentoft:

Min och Inges upplevelse av bristande information om tillsättningen, hur tänker du runt det?
Hur gick anställningsprocessen till och var de fackliga representanterna närvarande?
Hur och vem står för finansiering av de 1,5 mkr som tidningen signalerar att Jan Hellström
kommer kosta?
Har Jan Hellström något specifikt uppdrag under sin tid som förvaltningschef och vad är det
för uppdrag i så fall?

Linus Fogel (S)

Dagens sammanträde

Kommunstyrelsens ordförande lämnar följande svar på interpellationen;

Svar på interpellation till Linus Fogel, anställning av tillförordnad förvaltningschef

Min och Inges upplevelse av bristande information om tillsättningen, hur tänker du runt det?

Mail skickades till fackliga organisationer representerade i central samverkansgrupp,
kommunstyrelsens och vård och omsorgsnämndens ledamöter om att Kristina avskiljts från
tjänst, att Katarina Haddon 2023-02-08 utsetts till tillfälligt förordnad förvaltningschef för
Social- och omsorgsförvaltningen och att rekrytering av tf förvaltningschef som konsult
inletts.
Enligt MBL finns ingen förhandlingsskyldighet vid anställning av konsult för kortare tid.
Anställning har skett för perioden 2023-02-20 – 2023-08-31.

Hur gick anställningsprocessen till och var de fackliga representanterna närvarande?

Vid anlitande av konsult genomförs finns inget krav på eller sker någon sedvanlig
rekryteringsprocess. Vid rekrytering av konsult vänder vi oss till konsultfirma/konsultfirmor
som presenterar de kandidater som kan stämma med uppdraget, intervjuer sker med
kandidater, urval sker och avtalstecknande görs med konsultfirma/konsultbolag kring
aktuellt köp av tjänst.
Någon förhandling med facklig organisation sker inte eftersom det utgör köp av tjänst.
Central samverkan har getts information om rekrytering och rekryteringsprocess vid
sammanträde 2023-03-02. Vid samverkansmötet besvarades då också de frågor som de
fackliga organisationerna hade kring beslutet att det nödvändiga förtroende för Kristina
Tercero inte längre fanns och hen därmed enligt beslut från kommunchef skiljdes från
uppdraget som förvaltningschef.

Hur och vem står för finansiering av de 1,5 mkr som tidningen signalerar att Jan Hellström
kommer kosta?

Kostnaden för förvaltningschef ligger inom ramen för kommunchefens budget och därmed i
förlängningen Kommunstyrelsens budget. Minskad lönekostnad för tidigare förvaltningschef
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kvittas mot ersättning till konsult.
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Har Jan Hellström något specifikt uppdrag under sin tid som förvaltningschef och vad är det
för uppdrag i så fall?

Jan Hellström har inom ramen för sitt uppdrag som tf förvaltningschef två uppdrag som
redovisats till Kommunstyrelsen vid sammanträdet 2023-03-15. Dessa uppdrag är i korthet:
Utvärdera nuvarande organisation av Äldreomsorgsförvaltningen och vid behov utreda och
ta fram förslag till ny organisation
Tillsammans med förvaltningschef Social och omsorgsförvaltningen utreda och organisera
gemensamt arbete som säkerställer förvaltningsgemensamt, effektivt och transparent
användande av gemensamma resurser.

Oxelösund den 28 mars 2023
Dag Bergentoft
Kommunstyrelsens ordförande

______
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Kf §60 Dnr KS.2023.101

Svar på interpellation ställd till ordförande i vård- och
omsorgsnämnden avseende kortvårdsplatser

Kommunfullmäktiges beslut

Interpellationen får ställas

Sammanfattning

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning, § 30 kan en interpellation lämnas in till
kommunstyrelsens kontor 10 arbetsdagar innan ett sammanträde och samtidigt bli
föremål för besvarande vid nästkommande fullmäktigesammanträde.

Linus Fogel (S) har 2023-03-15 lämnat in följande interpellation till
kommunstyrelseförvaltningens kansli för besvarande av vård- och
omsorgsnämndens ordförande;

KOMMUNFULLMÄKTIGE I OXELÖSUND

Datum: 2023.03.29
Partinamn: Socialdemokraterna
Interpellantens namn: Linus Fogel
Interpellation ställs till: Katarina Berg – ordförande i vård-och omsorgsnämnden

Hur har du som ordförande i vård-och omsorgsnämnden hanterat den stora ökningen
av kortvårdsplatser i kommunen efter regionens hyrstopp?

Den 1 februari 2023 beslutade regionen att införa ett hyrstopp för sjuksköterskor.
Man signalerade redan i mitten av januari att detta hyrstopp skulle få konsekvenser.
Regionen var tydliga med att man inte skulle klara bemanningen på vissa
avdelningar på sjukhusen. Konsekvenserna skulle då bli att kommunerna i större
utsträckning skulle behöva bereda plats för patienter i sina verksamheter i forma av
utökade kortvårdsplatser. Den information jag har fått till mig är att detta just har
skett i Oxelösund med följden att det lett till utökning av personal och utökning av
lokalanvändning i en redan trång verksamhet. Konsekvensen borde också bli ökade
kostnader. Strax efter hyrstoppet kom också en oroande skrivelse från
kommunernas medicinskt ansvariga sjuksköterskor till regionen där man kan läsa
följande: ”Vi känner en stark oro för patientsäkerheten när antalet vårdplatser
minskar från en redan låg nivå och har redan fått ett ökat antal förfrågningar från
regionen om kommunen kan ta över patienter med specialistvård med hänvisning
till resurs/platsbrist inom regionens specialistvård. Det är därför angeläget att
förtydliga att hälso- och sjukvården i respektive kommun inte har för avsikt att
förändra eller utöka sina hälso- och sjukvårdsinsatser med anledning av regionens
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neddragning av slutenvårdsplatser och SSIH-platser. Förändrade arbetssätt mellan
kommun och region måste hanteras i samverkan. Vi har just nu ett gemensamt
pågående förändrings- och utvecklingsarbete med fokus på Nära Vård och det är i
denna samverkan som frågor som dessa bör hanteras.”

Min fråga till Katarina Berg (ordförande i vård-och omsorgsnämnden) är följande:

Hur och när agerade du i frågan när detta signalerades i mitten av januari?
Kände du till den gemensamma skrivelsen från de medicinskt ansvariga sjuksköterskorna?
Hur och när informerades nämnden och presidiet om detta allvarliga läge?
Hur och när har du som högsta politiker i nämnden hanterat eventuella kostnadsökningar?

Linus Fogel(S)

Dagens sammanträde

Vård- och omsorgsnämndens ordförande lämnar följande svar på interpellationen;

Svar på interpellation från Linus Fogel Socialdemokraterna, inkom 15/3 – 2023.

Vårdtagarna betraktas i alltför hög grad ur ett ekonomiskt och ur ett arbetstagare perspektiv
i interpellantens frågeställning, vi behöver koppla bort prestigen och sätta medborgarna
främst. ”Målet bör vara att ingen ska behöva stå i kö för att komma hem.”
1.Förvaltningschef ÄO mailar mig 13 januari kring läget med hyrstopp” En oro jag känner är
nu då Regionen fattat beslut om att from 1/2 inte ta in hyr SSK i dess verksamhet längre, är
att trycket ytterligare ökar hos oss. Jag har nämligen blivit kallad till ett möte med Regionen
den 19/1 för mer info runt detta. Regionen signalerar redan nu att dess verksamhet är full
och att de inte har kapacitet att bemanna upp, ännu värre kommer det att bli då hyr SSK
inte längre är ett alternativ”. Möte med förvaltningschef (KC, KSO) ÄO 23 januari –
presentation fokusområde framåt: personalomsättning: enhetschefer, sjuksköterskor,
biståndshandläggare samt frisknärvaro. Mail den 3 februari från förvaltningschef ÄO. ”
Sänder här information till dig gällande status på Regionen efter deras beslut att avveckla
hyr SSK. Vi ser ökat tryck på vår kortvård. För att hantera detta kommer vi under nästa
vecka att omfördela platser emellan somatisk och demens på en avdelning. Återkommer
med mer besked när jag har fått info från cheferna”
Telefonsamtal TF förvaltningschef den 9 februari, jag bifaller att starta uppdrag om
kortvårdsplatser platser.
2.Nej-jag känner inte till den gemensamma skrivelsen från de medicinska ansvariga
sjuksköterskorna.
3.Presidiet informerades på beredning 15:e februari - möjligheten att ställa frågor finns alltid.
Nämnden informerades 28 februari under förvaltningschefens rapport - möjligheten att ställa
frågor finns alltid.
4.Gällande kostnader: Under 2022 beviljades Hällen av dåvarande FC att sänka sitt antal
platser till 11 st. under en period, för att komma tillrätta med olika problem i avdelningens
arbetssituation. Under hösten -22 angav FC att Hällen tillsvidare skulle fortsätta beräknas i
budget utifrån det reducerade antalet platser 11 st, kopplat då även till att resterande 3 st.
platser vilka då nyttjats för växelvård skulle omfördelas ut till andra äldreboende
avdelningar. Som den enda renodlade kortvårdsenheten kunde en personalgrupp tilldelas i
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budget för Hällen motsvarande tot. 6,96 åa för 11 platser för 2023. Dessa diskussioner
resulterade sedermera i att Hällen gavs i uppdrag att åter öppna sina 3 st. tomställda
platser. För att öppna de tre tomställda platserna till totalt 14 st. har nuvarande FC beviljat
att tillföra från sina budgetresurser till Hällen så att bemanningen kan beräknas utifrån en
arbetsgrupp om totalt 8,54 åa. Den utökade resurstilldelningen för Hällen jämfört med vad
som ursprungligen budgeterats för 2023 motsvarar härvid 1,58 åa. En omräknad
totalkostnad vid full beläggning av 3 st. sådana externa platser skulle då motsvara en
alternativ kostnad om ca 2,792 tkr på årsbasis. Summering i jämförelse med budget 2022
har inte antalet kortvårdsplatser utökats, utan där en tillfällig sänkning av sådana platser
från 14 st. till 11 st. under 2022 nu återställs. Personalen på Hällen kan säkert känna av att
de åter blir en fullstor avdelning utan tomställda platser, men det åtföljs ju även av en större
tilldelad personalresurs, som också är något större 2023 än vad som gällde för budget
2022.
Tillägg, yttrande över planerade och vidtagna åtgärder utifrån revisionsrapport ”Gemensam
granskning av samverkan kring utskrivningsklara patienter”. Äldreomsorgsförvaltningen har
sedan tidigare uppmärksammat egna brister inom de fyra punkter som revisionen lyft. Flera
åtgärder är sedan tidigare planerade för att möta dessa brister. Initiativ till att kalla till SIP
(samordnad individuell plan), Säkerställa kommunikation mellan biståndshandläggare och
utförare, Utveckla avvikelserapporteringen, Följa upp återinskrivningar. Åtgärder är
planerade och pågår, det för att få en fungerande, trygg hemgång för våra
kommuninvånare.

Vård-och omsorgsnämndens ordförande
Katarina Berg

______
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Kf §61 Dnr KS.2023.19

Frågor till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut

Linus Fogels (S) fråga avseende tystnadskultur anses besvarad

Dagens sammanträde

1. Dag Bergentoft (M) besvarar fråga från Linus Fogel (S) från
kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-08:

Fråga till kommunstyrelsens ordförande
Tystnadskultur i kommunen

Under min tid som vice ordförande i KS och ordförande i Vård- och omsorgsnämnden har
det aldrig lyfts frågor om att det skulle förekomma tystnadskultur i kommunen. Tyvärr, så får
jag nu information att tystnadskulturen skulle förekomma i Vård- och omsorgsnämndens
verksamheter. Frågorna jag ställer mig då är om det finns signaler att det även förekommer
tystnadskultur på andra håll i den kommunala verksamheten? Handlar tystnadskulturen om
att medarbetare tystas, är det information från medarbetare som inte når chefer eller är det
information från ledningen som inte når medarbetar?
Man ska naturligtvis inte alltid tro på allt som sägs. Men det är viktigt att vi går till botten
med detta. Bara misstanken att det skulle vara sant innebär att vi måste agera. Vi
Socialdemokrater kan aldrig acceptera att man inte vågar säga vad man tycker. Vi vill se en
öppen, transparent och tillåtande verksamhet. Det borde gälla på alla nivåer i kommunens
organisation. Vi skulle vilja se en extern utredning som grundligt tittar på detta.

Fråga
Tänker du Dag Bergentoft initiera en sån utredning?

2. Malin Björgum (S) ställer en fråga till kommunfullmäktiges ordförande Mårthen
Backman (M):

Fråga till kommunfullmäktiges ordförande
Delgivningar

Jag är väldigt bekymrad över att man som ansvarig politiker inte delges det som man ska
delges.
Det har kommit ett brev från personal inom äldreomsorgen ställt till Kommunchef,
Kommunfullmäktige och Kommunstyrelsen enligt radion.

Detta brev fick jag kännedom om via en reporter som ringde och ställde frågor om det och
jag hade ingen aning om att brevet fanns.
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Ska det vara så här?

Brevet är diariefört den 1 feb, vi hade kommunfullmäktige den 8 feb.

Jag själv frågade efter brevet och fick ta del av en maskad version men fick komma upp
och läsa brevet i sin helhet på kommunhuset.

Är brevet sekretessbelagt eller inte ställer jag mig frågandes till?

Utifrån vad har men sekretessbelagt det?

Hur kommer det sig att man inte lägger detta brev under delgivningar?

Hur tänker ni att de som skrivit brevet ska kunna säkerställa att vi som var mottagare får ta
del av det om det inte syns någonstans att brevet finns?

Och när hade man tänkt delge oss berörda att detta brev fanns?

Malin Björgum, Socialdemokraterna

Kommunfullmäktiges ordförande Mårthen Backman (M) tar emot frågan och meddelar att
han återkommer vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-10 med ett svar på
frågan.

3. Linus Fogel (S) ställer en fråga till ordförande i vård- och omsorgsnämnden
Katarina Berg (M):

Fråga till vård- och omsorgsnämndens ordförande
Efterlevnad av policyn för målstyrning och roller

I ett öppet brev till Kf daterat den 1 februari 2023 framkommer det uppgifter som gör mig
bekymrad, där står följande: "Sen har hon mage att gå runt på alla arbetsplatser och säja
att hon nu ska sälja ut hemtjänsten och gör "high five" till dom som håller med henne. Dom
som inte håller med tystas"
Vi har i kommunen gemensamt kommit överens om ett policydokument där den viktiga
gränsdragningen mellan politikens uppdrag och tjänstemännens uppdrag klargörs.
Där framgår det tydligt att politiken bör ha en omfattande kontakt med allmänheten och där
är de helt fria att driva en politisk agenda och politiskt arbete. Däremot ska politiken och då
allra helst våra ordförande i respektive nämnder föra en tät dialog med tjänstemännen
men inte agera operativt i våra verksamheter och definitivt inte driva politiskt arbete och
politisk mobilisering hos våra anställda.
Fråga:
Stämmer dessa uppgifter som lyfts i detta brev?
Om detta stämmer så är frågan om du tycker att detta är ett ansvarsfullt sätt att agera som
ordförande för en nämnd, varför/varför inte?
Hur kommer du agera framåt i denna fråga?

Linus Fogel (S)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Vård- och omsorgsnämndens ordförande Katarina Berg (M) tar emot frågan och meddelar
att hon återkommer vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-10 med ett svar på
frågan.

 

______
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §62 Dnr KS.2022.125

Val av ledamot till styrelse i Oxelösunds kommuns förvaltnings AB
(FÖRAB)

Kommunfullmäktiges beslut

Ledamot Tommy Karlsson (S)

Beslutsunderlag
Kommunfullmäktiges valutskotts protokoll 2023-03-29 Kfvu § 16

Dagens sammanträde

Kommunfullmäktiges valutskotts förslag

Ledamot Tommy Karlsson (S)

______

Beslut till:
VD Oxelösunds kommuns förvaltnings AB (FÖRAB) (för kännedom)
Sekreterare Oxelösunds kommuns förvaltnings AB (FÖRAB) (för kännedom)
Vald (för kännedom)
Kansliet (för åtgärd)
Kustbostäder i Oxelösund AB (för kännedom)
Oxelö Energi AB (för kännedom)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §63 Dnr KS.2023.122

Motion om rätt till kostnadsfri frukost för alla elever i Oxelösunds
kommuns grundskolor.

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige medger att motionen får lämnas in och överlämnar den till
kommunstyrelsen för beredning.

Dagens sammanträde

Patrik Renfors (V), Mariela Perez (V), Daniel Lundgren (V) och Robert Söderström
(V) inkommer med följande motion:

Rätt till kostnadsfri frukost för alla elever i Oxelösunds kommuns grundskolor.

Vänsterpartiet anser att alla barn i landets samtliga skolor ska få äta sig mätta varje dag och
att de ska ha rätt till frukost. För oss är detta lika självklart som att de ska få ta del av en
pedagogisk verksamhet av god kvalitet.
Många barn och unga äter inte frukost hemma. Det kan bero på att tiden inte räcker till,
föräldrar som går till jobbet tidigt eller andra orsaker. Det finns emellertid också barn som
möts av ett tomt kylskåp på morgonen. Föräldrarna har helt enkelt inte råd att köpa mat.
Vi har sett hur eleverna äter mer skolmat på måndagar och fredagar i skolan, ett tecken på
att ekonomin för alltfler familjer blir alltmer ansträngd med ökade levnadskostnader, mat och
elpriser.
Vi vet också att vart femte barn i Oxelösund lever i ekonomisk utsatthet. Det finns mycket
som kommuner och myndigheter kan göra för att förbättra barn och ungas livsvillkor.
Ett är att ge våra barn och unga de bästa förutsättningarna till att orka med undervisningen,
lek och aktiviteter i skolan, genom att se till att inget barn ska behöva vara hungrig när
skoldagen börjar.
Här vill Vänsterpartiet se ett enhetligt agerande från Oxelösunds kommun där alla
kommunens grundskolor erbjuder frukost utan kostnad för alla elever oavsett årskurs.
Kommuner som har börjat med gratis frukost i skolan, bland andra Botkyrka, har vittnat om
de fördelar som det har medfört. Man har fått mer lugn och ro i klassrummen, bättre resultat
och stärkta relationer. Även matsvinnet har minskat.
Oxelösunds kommun hade för några år sen ett försök med att servera frukost på det som
förr kallades högstadiet, det föll väl ut. Därför vill nu ta ett större grepp om hela grundskolan.
Låt oss därför gå tillbaka till exemplet från Botkyrka.
Från och med 2022 serveras gratis frukost i alla Botkyrkas skolor. Vi vet att det finns ett
tydligt samband mellan hälsosamma matvanor och socioekonomisk status i Sverige.
Barns och ungdomars matvanor påverkas av föräldrarnas utbildning och inkomst.
I en genomgång av den vetenskapliga litteraturen om kopplingen mellan socioekonomisk
status och matvanor (Livsmedelsverket 2016) fanns vissa studier som specifikt tittat på hur
frukostvanor påverkas av socioekonomisk status.
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Där fann man bland annat att barn i områden med hög socioekonomisk status hade mer
hälsosamma matvanor, till exempel åt fler frukost varje dag, drack mindre söta drycker och
åt mindre godis.
Sammantaget pekar forskningen på att näringsriktiga och kostnadsfria skolmåltider
utjämnar skillnader i matvanor, och därmed ojämlikheter i hälsa. skulle bidra till en ökad
jämlikhet bland våra barn.
Botkyrka kommun budgeterade 13 miljoner i budgeten, dvs 1160 kr per elev och år. En
motsvarande satsning för Oxelösunds kommun skulle gå på ca 1,5 miljoner kronor.

Vi yrkar att:
Oxelösunds kommun under mandatperioden ska införa gratis frukost till våra elever i vår
kommunala grundskola.

Patrik Renfors (V)
Mariela Perez (V)
Daniel Lundgren (V)
Robert Söderström (V)

______

Beslut till:
Kommunstyrelseförvaltningen (för åtgärd)
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

Kf §64 Dnr KS.2023.123

Motion Oxelösunds kommuns kulturskola ska bli avgiftsfri

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige medger att motionen får lämnas in och överlämnar den till
kommunstyrelsen för beredning.

Dagens sammanträde

Patrik Renfors (V), Mariela Perez (V), Daniel Lundgren (V) och Robert Söderström
(V) inkommer med följande motion:

Oxelösunds kommuns kulturskola ska bli avgiftsfri!

Andelen kommuner som har infört en avgiftsfri kulturskola i Sverige har ökat de senaste
åren. Efter slopandet av avgifterna till kulturskolorna så har kommunerna kunnat se hur
intresset och deltagandet har ökat markant.
Från Vänsterpartiets sida tycker vi att Oxelösund ska ansluta sig till denna växande skara
av kommuner.
För oss är det här en jämlikhetsfråga.
Att ta ut avgifter är inte att tillhandahålla lämpliga och lika möjligheter till kulturell och
konstnärlig verksamhet som barnkonventionen, som nu är lag i Sverige, framställer. Det är
inte tjockleken på plånboken som ska avgöra om man har möjlighet att ta del av
kulturskolans utbud eller inte.
Inget barn ska behöva höra vid frukostbordet att familjen inte har råd att betala för barnens
kultur och musikintressen. Här handlar det om att ge alla barn samma förutsättningar, att ge
alla barn samma start i livet.
Ekonomiskt handlar det bara om 250 000 kronor i uteblivna intäkter för kommunen. Om vi
leker med tanken att en avgiftsfri kulturskola fördubblar deltagandet så blir
kostnadstäckningen en halv miljon kronor.
Lägg därtill att vi behöver mer personal om anslutningen till kulturskolan gradvis ökar.
Är det för mycket pengar för att ge alla barn och ungdomar samma förutsättningar när det
gäller kulturen? Vi tycker inte det. Detta kommer Vänsterpartiet budgetera för i vår
skuggbudget.

I Oxelösund har vi i ett decennium haft gratis teaterverksamhet under ledning av
dramapedagog från kultur- och fritidsförvaltningen. Verksamheten som var kopplad till
fritidsgården, har nu gått upp i Kulturskolans verksamhet efter reformeringen av
musikskolan.
Det blir därför märkligt att bara för att vi har flyttat verksamheten, så ska ta betalt för den
genom en avgift. En avgiftsfri kulturskola är ett sätt att fortsätta föregående utveckling.
Det är också ett sätt att riva de hinder som socioekonomiska förutsättningar skapar för våra
barn i samhället.
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Sammanträdesdatum

Kommunfullmäktige 2023-03-29

Utdragsbestyrkande

En avgiftsfri kulturskola är också i allra högsta grad en kulturfråga. Att ge fler barn och unga
möjligheten att upptäcka kulturen och musiken och möjligheten att utveckla sina intressen
bidrar till ett rikare kulturliv i samhället.

Vi yrkar att:
Oxelösunds kommuns kulturskola ska bli avgiftsfri!

Patrik Renfors (V) Mariela Perez (V)
Daniel Lundgren (V) Robert Söderström (V)

______

Beslut till:
Kommunstyrelseförvaltningen (för åtgärd)
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